
Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 23 d’octubre
de 2003. Comença la reunió a les 10 hores i 5 minuts. Pre-
sideix el Molt Excel·lent Senyor Julio de España Moya.
Sessió plenària número 11. Segona i darrera reunió.

El senyor president:

Bon dia.
Molt honorable president del Consell. Molt honorables

consellers. Senyories.
Es reprén la sessió.
Abans de començar, vaig a donar lectura a una declara-

ció institucional de les Corts Valencianes acordada per tots
els grups parlamentaris.

“Declaració institucional davant el centenari de la Banda
Municipal de València.

Al llarg de l’any 2003, s’està celebrant el primer cente-
nari de la creació de la Banda Municipal de València, agru-
pació artística de caràcter professional depenent de
l’Ajuntament de València, i per la qual han passat durant la
seua llarga història més de tres-cents músics professionals. 

Fou l’any 1901 quan, essent regidor de cultura de l’a-
juntament del cap i casal Vicente Ábalos Ruiz, es proposa la
creació d’una banda municipal de música, donada la quanti-
tat de músics que aleshores formaven part de les societats
musicals valencians. 

La proposta va ser aprovada per l’ajuntament de la capi-
tal valenciana, i amb l’assessorament del mestre Salvador
Giner va ser constituïda la Banda Municipal de València,
davall la direcció del mestre Santiago López, presentant-se
oficialment el 8 de desembre de 1903.

Des de la seua fundació, la banda municipal del cap i
casal ha estat dirigida per directors de vàlua i reconegut
prestigi, com ara el mateix Santiago López, Emilio Vega
Manzano, Luis Ayllón, Emilio Seguí, Antonio Palanca
Villar, José Ferris Llorens, Juan Garcés Queralt, Julio
Rivelles Brunet i, des de l’any 1992, Pablo Sánchez
Torrella.

Cal dir, a més, que, entre altres distincions, la Banda
Municipal de València és posseïdora de la medalla d’or al
mèrit de les belles arts.

Per estes raons, i tenint en compte que sembla de raó el
reconeixement i el suport a la labor de promoció, foment i
difusió de la música que, des de la seua fundació fins el dia
de hui, ha fet la Banda Municipal de València, és per la qual
cosa les Corts Valencianes, davant el primer centenari d’es-
ta banda professional, s’ha adherit a l’efemèride, i felicita
alhora els seus músics i els professors, tant els que han sigut
com els que són, ja que durant molts anys han sigut un clar
exemple de la cultura popular a través de la música no
només a la ciutat de València, sinó també a la Comunitat
Valenciana i a la resta de l’Estat.

Volem fer extensible este reconeixement a tots els
músics, a les 496 bandes de música de la Comunitat Valen-
ciana, per la seua extensa labor cultural, educativa i social, i
en concret, a la Unió Musical d’Almoradí, a la Unió Musical
d’Atzeneta d’Albaida, a la Unió Musical de Llíria, a la
Primitiva Setabense de Xàtiva i a la Nova de Xàtiva, que pre-
cisament també celebren en este any el seu primer centenari.

Corts Valencianes, 23 d’octubre de 2003.”
Y lo firman en representación del Grupo Popular, del

Grupo Socialista y del Grupo Esquerra Unida-Els Verds-
Esquerra Valenciana: Entesa. 

(Aplaudiments)

Continúa la sesión con la comparecencia del presidente
del Consell para responder las preguntas de interés general
para la Comunidad Valenciana formuladas por los grupos
parlamentarios.

En primer lloc, formula la pregunta l’il·lustre diputat i
síndic del Grup Parlamentari Popular, senyor Castellano.

Por favor, señor Castellano. Té la paraula.

Compareixença del president del Consell per a respondre
a les preguntes d’interés general per la Comunitat
Valenciana formulades pels grups parlamentaris

El senyor Castellano Gómez:

Gràcies.
Molt excel·lent president.
Senyories.
Molt honorable president de la Generalitat.
L’Ave és una de les infrastructures bàsiques per a garan-

tir el desenrotllament i el progrés de la nostra comunitat no
sols per la comunicació amb Madrid, sinó també per la
millora de tota la comunicació del corredor mediterrani.

Hui, gràcies als governs del Partit Popular, podem parlar
que el projecte de l’Ave està ja en marxa. Concretament són
75 quilòmetres els que estan en execució, i les obres i els
projectes van més de pressa del que alguns en un principi
podrien pensar.

Abans, amb governs socialistes, sols s’apostava per la
velocitat alta, no s’apostava per l’alta velocitat, relegant la
nostra comunitat a ser una comunitat de segona, com en
altres moltíssimes coses.

Fou quan entraren els governs del Partit Popular quan
s’aprovà i quan es projectà l’alta velocitat per a la
Comunitat Valenciana i, per tant, que aplegara l’Ave a les
tres províncies de la nostra comunitat. I s’aplegà, a més, a un
acord, que es qualifica per tots en eixe moment d’històric, el
8 de gener de l’any 2001, per al seu traçat entre les comuni-
tats autònomes afectades, com eren Madrid, Castella-la
Manxa, la Comunitat Valenciana i el mateix govern
d’Espanya.

Per tant, des del Partit Popular volem l’Ave i el més
prompte possible. Per això recolzem totes i cada una de les
actuacions que està fent el govern d’Espanya i totes i cada
una de les actuacions que està fent el Consell de la
Generalitat per a aconseguir eixe objectiu.

Una obra d’interés general, senyories, d’estes caracterís-
tiques, complicada com és esta, és previsible que també
comporte diversitat d’opinions, com per exemple com deu
discórrer el seu traçat, si deu ser soterrat, si deu ser en trin-
xera, si deu ser en plataforma, etcètera, etcètera. 

El que mosatros entenem, i el que sí que està absoluta-
ment clar, és que el Govern està actuant, lògicament, com no
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